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         Aan de leden van de Gemeenteraad 
 
 
             Datum: 2 april 2024 
    Onderwerp: Beantwoording schriftelijke vragen Gemeentebelangen 
 Ons kenmerk:   
 

 
Geachte leden van de gemeenteraad, 
 
Op 3 maart 2024 heeft de fractie van Gemeentebelangen schriftelijke 
vragen gesteld over de voortgang en evaluatie van het programmaplan 
sociaal domein. 
De vragen luidden als volgt (cursief) en de antwoorden zijn toegevoegd: 
 
Naar aanleiding van uw schriftelijke voortgang en evaluatie van het 
programmaplan sociaal domein van 27 februari 2024, hebben wij enkele 
vragen met betrekking tot de uitspraken van het college over de huidige 
financiële positie en de beperkte ruimte voor aanvullende ambities. 
Als gemeentebelangen vinden wij het van groot belang om volledig inzicht 
te hebben in alle mogelijke opties, zodat we geïnformeerde beslissingen 
kunnen nemen en ervoor kunnen zorgen dat de beschikbare financiële 
middelen optimaal worden benut ten bate van de inwoners en bedrijven 
van Hoogeveen. 
 
1. Kunt u aangeven welke specifieke ambities het college in gedachten 
heeft en welke overwegingen hierbij een rol spelen? 
 
In de huidige tijd zien we dat de wereld om ons heen snel verandert. We 
zien bijvoorbeeld onze bevolkingssamenstelling veranderen. Er zijn minder 
jonge inwoners en meer oudere inwoners. Dit zorgt ervoor dat bijvoorbeeld 
de vraag op de woningmarkt verandert, dat er een stijgende zorgvraag is 
maar ook dat er een druk is op de arbeidsmarkt. Te weinig docenten, 
bouwvakkers, winkelpersoneel of werkenden in de zorg. We zien ook dat 
de onder economische invloed de bestaanszekerheid onder druk staat en 
dat onze gezondheid er in Hoogeveen niet zo goed voorstaat. Veel 
inwoners ervaren mentale druk, ook al op jonge leeftijd. Al deze opgaven 
vragen om een integrale Hoogeveense aanpak. Dit is een belangrijke reden 
om in het sociaal domein te kiezen voor een integrale aanpak. Een aanpak 
waarin we bijvoorbeeld een aanpak armoede niet los zien van het 
programmaplan Gezond en Actief Leven en het Integraal Zorgakkoord en 
een nota jeugd en de hervormingsagenda jeugd. 
In al deze ontwikkelingen zien we als rode draad dat we een beweging 
maken naar voren. Dat we (nog meer) samenwerken met onze inwoners 
en partners en dat we geen zorg inzetten waar dit niet nodig is met als 
overtuiging dat dit het beste bijdraagt aan onze ambitie om zo zelfstandig 
mogelijk mee te kunnen doen aan de samenleving. Dit sluit aan bij de 
vastgestelde beleidskaders sociaal domein waarin onze ambitie is “iedereen 
doet mee” en waarin de opgaven inhoud, samenwerking en financien hand 
in hand gaan. De leidende principes geven richting aan de ontwikkelingen. 
 
2. Wat is de nut en noodzaak van deze ambities? 
 
Zie antwoord vraag 1. Deze ambities passen bij maatschappelijke opgaven 
waar we als gemeente voor staan en die passen bij de taken en 
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beschikbare capaciteit binnen het sociaal domein. Dit gaat over 
kansengelijkheid, gezondheid en bestaanszekerheid. Door deze integrale 
Hoogeveense aanpak werken we vanuit een gelijk gerichtheid aan dezelfde 
ontwikkelingen vanuit verschillende beleidsterreinen. 
 
3. Welke demografische ontwikkelingen voorziet het college en op welke 
maatschappelijke ontwikkelingen doelt u in uw verklaring? 
 
Wij zien qua demografische ontwikkeling een dubbele vergrijzing en 
ontgroening in onze gemeente en in onze regio. Dit zorgt bijvoorbeeld voor 
een andere woonvraag, maar ook een andere zorgvraag. De 
maatschappelijke opgaven komen hieruit voort en de oplossingsrichtingen 
ook. Demografische ontwikkeling kunnen we niet beïnvloeden, maar er in 
onze opgaven wel op inspelen. Een mooi voorbeeld hierbij, en een 
belangrijke inspiratiebron voor de ontwikkelingen in het sociaal domein, is 
de DOS-ontwikkeling in Hollandscheveld waarbij de inwoners zelf over dit 
vraagstuk hebben nagedacht en waar de dorps coöperatie uit 
voortgekomen is. Een manier voor veel dorpsbewoners om van waarde te 
zijn voor elkaar en samen, met de maatschappelijk partners, te zorgen 
voor passende zorg wanneer dit nodig is. 
 
4. Hoe kan de gemeente de invloed van deze demografische en 
maatschappelijke ontwikkelingen beïnvloeden? Welke beleidsterreinen ziet 
het college hierbij als meest relevant en effectief? 
 
Als gemeente werken we aan het fijn wonen, werken en leven in onze 
gemeente. Binnen de eerdergenoemde beleidsvelden werken we aan 
maatschappelijke opgaven rond kansengelijkheid, gezondheid en 
bestaanszekerheid. Dit gaat hand in hand met ontwikkelingen in 
bijvoorbeeld de fysieke leefomgeving. Onze woonzorgvisie is hiervan een 
voorbeeld, waarbij de veranderende woonvraag als gevolg van de 
demografische ontwikkeling een van de centrale thema’s is. Dit geldt ook 
voor de aanpak vanuit het gezondheidsbeleid waarin Gezondheid in alle 
domeinen centraal staat en er verbinding is met bijvoorbeeld de 
ontwikkelingen rond de omgevingswet en de omgevingsvisie. 
Deze onderwerpen hebben onderling verband en we zijn ervan overtuigd 
dat bij een integrale aanpak er een grotere impact wordt bereikt die 
bijdraagt aan het nog fijner wonen en leven in onze gemeente Hoogeveen. 
 
Wij gaan ervan uit dat wij u hiermee voldoende hebben geïnformeerd. 
 
 
Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders, 
 
 
 
 
Jelmer Mulder        Karel Loohuis 
Gemeentesecretaris       burgemeester  

 


	Gemeentesecretaris		     burgemeester

